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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kérdések az iskolaőrségről" 

Tisztelt Belügyminiszter Úr!
Tisztelt Pintér Sándor!

Szeptember 1-jével közel 500 iskolaőr kezdte meg a munkáját a magyar iskolákban. Egy iskolaőr
fizetése több mint 240 ezer forint is lehet, ha az egyéb juttatásokat is beleszámítjuk. Ez azt jelenti,
hogy a magyar állam az Orbán-kormány döntése értelmében több mint 120 millió forintot költ el
iskolaőrökre  havonta,  a  koronavírus  világjárvány  második  hulláma  idején.  Éves  szinten  az
iskolaőrség bevezetése majdnem 1,5 milliárd forintos kiadást jelent.

Mindeközben  az  iskolákat  sorra  be  kell  zárni  a  fertőzésveszély  miatt.  Hétről  hétre  egyre  több
intézményben kell elrendelni távoktatást a járvány miatt. Elég egyetlen koronavírusos diák vagy
tanár, és máris haza kell küldeni mindenkit az egészség védelmében.

Tisztelettel kérdezem önt, hogy a járvány idején miért kell iskolaőrség felállítására kell költeni az
adófizetők pénzéből ezt a jelentős összeget.

A Magyar Liberális Párt az iskolaőrség intézményét elvből eludasítjuk. Elfogadhatatlannak tartjuk,
hogy gyerekeket gázspray-vel, gumibottal és bilinccsel fegyelmezzék vagy fenyegessék az oktatási
intézményekben.  Az  általunk  megrendelt  reprezentatív  közvélemény-kutatás  adtai  azt  mutatják,
hogy a magyar társadalom társadalom többsége is hasonló álláspontot képvisel. A Závecz Research
közvélemény kutatása alapján a magyar emberek négyötöde elutasítja az iskolaőrséget.

Sajnálattal venném tudomásul, ha a kormányt nem érdekelné az emberek véleménye, de – kérem –
engedje meg, hogy néhány praktikus érvvel is szolgáljak az iskolaőrökkel kapcsolatosan.

Mivel foglalkoznak majd az iskolaőrök, ha a járvány miatt be kell zárni az iskolák többségét? Mire
kapják  majd  a  tanári  átlagfizetésnél  nagyobb  bért  az  iskolaőrök,  ha  nem lesznek  gyerekek  az



iskolákban? Mit fognak őrizni, ha a gyerekek közben otthon lesznek?

Álláspontom szerint – és ezügyben az Emberi Erőforrások Minisztériumához, valamint az illetékes
államtitkárhoz fordulok – a digitális oktatás megkönnyítésére tett intézkedések körét gyarapíthatná
ez az összeg. Természetesen ezügyben nem Belügyminiszer úrtól várok megoldást,  azonban két
további gyakorlati kérdést szeretnék megfogalmazni, ami az iskolaőröket illeti.

Miért kell az üres iskolákban, karantén ideje alatt iskolaőröket alkalmazni? Miért kell majd a nyári
tanítás szünetben is iskolaőröket alkalmazni?

Várom megtisztelő válaszát.

Tisztelettel,
Bősz Anett
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